
               R O M Â N I A 
  JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
       CONSILIUL JUDEŢEAN 
    Nr.6554 din 17.02.2025 

 
PROCES - VERBAL 

încheiat astăzi,  30 ianuarie 2025, în şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 

30.01.2025, se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, utilizând o 
platformă online de videoconferință, începând cu orele 1430. Prin Dispoziţia 
Preşedintelui Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.11 din 23.01.2025 a fost 
convocat Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud în şedinţă ordinară la data de 30 
ianuarie 2025, orele 1430. Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin 
invitaţie, transmisă prin e-mail și telefonic. Anunţul cu privire la proiectul ordinii de 
zi a fost afişat la sediul instituţiei, publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-
media locală. 

* 
Ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud este condusă de 

domnul președinte Emil Radu Moldovan, iar prezența este făcută prin apel nominal.  
La ședință sunt prezenţi 30 de consilieri judeţeni, după cum urmează: 

domnul Tamaș Claudiu-Daniel - vicepreședinte, domnul Cârlig Cristian-Costel  - 
vicepreședinte, doamna Baltă Loredana-Flavia, domnul Buta Ciprian, doamna Calo 
Viorica, domnul Cheţan Marius-Florin, doamna Cîrcu Mirela-Maria, doamna Dan 
Aurelia-Mariana, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul 
Forai Mihael-Simion, domnul Hârjoabă Constantin-Dragoș, domnul Iuşan Ciprian-
Darius, domnul Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Mureşan Cristian, doamna Pop 
Elena-Maria, domnul Pop George, domnul Pop Paul-Vasile, domnul Pop Romulus-
Tarzan, domnul Popescu Petru-Nicolae, doamna Rațiu Maria-Honoria, domnul 
Rogozan Florin-Grigore, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, 
doamna Săsărman Lucia-Augusta, domnul Scuturici Gheorghe, domnul Suciu 
Tudor-Mihai, domnul Szilágyi Zsolt, doamna Tabără Camelia și doamna Zoltan-
Sipos Timea. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general al 

județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administratorul public al județului. 
De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de specialitate al 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - director executiv, 
doamna Parasca Duța-Rafila - director executiv, domnul Ceclan-Oprea Ciprian - 
director executiv, doamna Ceuca Gabriela-Adriana - șef serviciu, doamna Țigăuan 
Susana-Savestița - șef serviciu, doamna Bugnar Daniela-Florina - șef serviciu, 
doamna Hoha Cecilia-Alisa - consilier juridic superior, doamna Nicoară Maria - 
consilier superior, doamna Butnariu Camelia-Nicoleta - consilier superior, domnul 
Spân George-Marian - consilier superior și doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier 
cabinet președinte.  
 A fost invitat și se află în sală domnul Cosma Eugen-Vasile - director executiv 
al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistriţa-Năsăud. 
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* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, au fost 

înscrise 9 proiecte de hotărâri, precum și Procesul-verbal al ședinței ordinare din 
data de 15.12.2024. 
 La data de 27.01.2025, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu Proiectul 
de hotărâre nr.VIII/2141 din 27.01.2025 privind sumele estimate pe anul 2025 și 
estimările pe anii 2026-2028 provenite din sume defalcate din unele venituri ale 
bugetului de stat şi cote defalcate din impozitul pe venit pentru echilibrarea 
bugetelor locale, repartizate în vederea elaborării și fundamentării proiectelor de 
buget de către unităţile administrativ-teritoriale din județul Bistrița-Năsăud. 
  Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de următoarele: 

-  transmiterea Deciziei nr.2 din 21.01.2025 privind repartizarea pe unități 
administrativ-teritoriale a sumelor defalcate din unele venituri ale bugetului de stat 
și a cotelor defalcate din impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale, în 
vederea elaborării și fundamentării bugetelor locale pe anul 2025 și a estimărilor 
pentru anii 2026-2028, de către Administraţia Judeţeană a Finanţelor Publice 
Bistriţa-Năsăud, prin adresa nr.BNG_STZ-1433 din 21.01.2025, înregistrată la 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud cu nr.I/1615 din 21.01.2025, urmare căreia, 
Consiliul Județean Bistrița-Năsăud repartizează unităților administrativ-teritoriale din 
județ aceste sume, prin hotărâre, în vederea elaborării de către acestea a 
proiectelor de buget pe anul 2025 și a estimărilor pentru anii 2026-2028, în vederea 
respectării prevederilor Legii nr.273/2006 privind finanțele publice locale, cu 
modificările și completările ulterioare. 

Toate proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 
prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.57/2019 
privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare. 

 
* 

(Ora 1430) 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc pentru prezență. La mulți ani! Vă doresc un an nou cât mai bun, 

să fiți sănătoși, să vi se împlinească toate gândurile de bine! Cu permisiunea 
dumneavoastră să trecem la prezența nominală.  

(Se efectuează apelul nominal al consilierilor județeni.) 
 ... 

Mulțumesc! Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 30, plus 
președintele, fiind astfel îndeplinite condițiile legale pentru desfășurarea ședinței 
ordinare a consiliului județean din luna ianuarie 2025.  

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Cu permisiunea dumnevoastră, trecem la prezentarea proiectului ordinii de zi, 

suplimentat cu 1 proiect de hotărâre:  
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 18.12.2024 
2. Proiect de hotărâre nr.IX/1626 din 22.01.2025 privind aprobarea 

costului mediu lunar de întreținere pentru persoanele adulte cu 
dizabilități din centrele rezidențiale aflate în structura Direcției Generale 
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de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, pentru anul 
2025 
Iniţiator: Claudiu-Daniel Tamaș - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

3. Proiect de hotărâre nr.IX/1864 din 23.01.2025 privind aprobarea 
costului mediu lunar de întreținere pentru persoanele vârstnice rezidente 
în cadrul Căminului pentru Persoane Vârstnice Nușeni, a modului de 
calcul al contribuției datorate de acestea și/sau de susținătorii legali, 
precum și a categoriilor de venituri luate în calcul la stabilirea venitului 
lunar pe membru de familie a persoanei vârstnice și/sau a susținătorilor 
legali, pentru anul 2025 
Iniţiator: Claudiu-Daniel Tamaș - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

4. Proiect de hotărâre nr.IX/1622 din 22.01.2025 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului social cu 
cazare „Centrul de Îngrijire și Asistență pentru Persoane Adulte cu 
Dizabilități nr.1 Beclean” din cadrul Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Claudiu-Daniel Tamaș - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

5. Proiect de hotărâre nr.VIII/1420 din 20.01.2025 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al municipiului 
Bistrița, de trecere a imobilului-teren, situat în localitatea componentă 
Unirea, str. Aerodromului nr.33, municipiul Bistrița, înscris în C.F. 
nr.93607 Bistrița, din domeniul public al municipiului Bistrița în domeniul 
public al județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

6. Proiect de hotărâre nr.VIII/1430 din 20.01.2025 privind 
concesionarea către Societatea AQUABIS S.A. Bistrița a unor bunuri 
componente ale sistemului public de alimentare cu apă și canalizare al 
județului, aferente obiectivului „Conducta de aducțiune Rebrișoara-
Năsăud”, proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

7. Proiect de hotărâre nr.VIII/1634 din 22.01.2025 privind 
constituirea dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de 
Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra unor 
imobile-construcții, proprietate publică a Județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

8. Proiect de hotărâre nr.VIII/1514 din 21.01.2025 privind 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.105/2018 
pentru aprobarea Regulamentului privind cadrul, modalitatea de analiză 
și soluționare a cererilor de repartizare a locuințelor construite de 
Agenția Națională pentru Locuințe destinate închirierii tinerilor specialiști 
din sănătate, administrarea, exploatarea și închirierea acestora 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 9. Proiect de hotărâre nr.VIII/1894 din 23.01.2025 privind 
aprobarea utilizării parțiale în anul 2025 a excedentului bugetului local 
rezultat la încheierea exercițiului bugetar la 31 decembrie 2024 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

10. Proiect de hotărâre nr.VIII/1973 din 23.01.2025 pentru 
modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.54/2018 privind stabilirea salariilor de bază aferente funcțiilor 
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contractuale din cadrul Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistriţa-Năsăud, 
cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

11. Proiect de hotărâre nr.VIII/2141 din 27.01.2025 privind sumele 
estimate pe anul 2025 și estimările pe anii 2026-2028 provenite din sume 
defalcate din unele venituri ale bugetului de stat şi cote defalcate din 
impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale, repartizate în 
vederea elaborării și fundamentării proiectelor de buget de către unităţile 
administrativ-teritoriale din județul Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
  12. Diverse 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă sunt intervenții din partea dumneavoastră la proiectul ordinii de zi, 

stimați colegi? Dacă nu sunt, deschidem procedura de vot, vă rog să votați.   
Viorica Calo: - consilier județean - 
Domnule președinte, dacă îmi dați voie? Am să spun acuma „pentru” și să se 

consemneze, la toate proiectele sunt „pentru”, ca să nu spun la fiecare separat. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă mulțumim frumos! Stimați colegi, vă rog să consemnați solicitarea 

doamnei consilier Calo Viorica.  
Cu 31 de voturi „pentru”, ordinea de zi suplimentată a fost 

aprobată.  
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 18.12.2024 

Dacă sunt intervenții? Nu sunt, deschidem procedura de vot, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”,  procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
2. Proiect de hotărâre nr.IX/1626 din 22.01.2025 privind aprobarea 

costului mediu lunar de întreținere pentru persoanele adulte cu 
dizabilități din centrele rezidențiale aflate în structura Direcției Generale 
de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, pentru anul 
2025 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil  
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt, vă rog să votați.  
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Sunt „pentru” și eu, domnule președinte, nu-mi merge platforma de vot. Vă 

rog să se consemneze la toate proiectele sunt „pentru”. Mulțumesc. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă rog să țineți cont și de solicitarea domnului consilier județean Scuturici 

Gheorghe. Vă mulțumim! 
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
3. Proiect de hotărâre nr.IX/1864 din 23.01.2025 privind aprobarea 

costului mediu lunar de întreținere pentru persoanele vârstnice rezidente 
în cadrul Căminului pentru Persoane Vârstnice Nușeni, a modului de 
calcul al contribuției datorate de acestea și/sau de susținătorii legali, 
precum și a categoriilor de venituri luate în calcul la stabilirea venitului 
lunar pe membru de familie a persoanei vârstnice și/sau a susținătorilor 
legali, pentru anul 2025 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.IX/1622 din 22.01.2025 privind aprobarea 

Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului social cu 
cazare „Centrul de Îngrijire și Asistență pentru Persoane Adulte cu 
Dizabilități nr.1 Beclean” din cadrul Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții stimați colegi? Nu sunt, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/1420 din 20.01.2025 privind 

aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al municipiului 
Bistrița, de trecere a imobilului-teren, situat în localitatea componentă 
Unirea, str. Aerodromului nr.33, municipiul Bistrița, înscris în C.F. 
nr.93607 Bistrița, din domeniul public al municipiului Bistrița în domeniul 
public al județului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
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Dacă sunt intervenții stimați colegi? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, 
vă rog să votați.  

Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/1430 din 20.01.2025 privind 

concesionarea către Societatea AQUABIS S.A. Bistrița a unor bunuri 
componente ale sistemului public de alimentare cu apă și canalizare al 
județului, aferente obiectivului „Conducta de aducțiune Rebrișoara-
Năsăud”, proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții ? Nu sunt, deschidem procedura de vot, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
7. Proiect de hotărâre nr.VIII/1634 din 22.01.2025 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de 
Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud asupra unor 
imobile-construcții, proprietate publică a Județului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții ? Nu sunt, deschidem procedura de vot, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/1514 din 21.01.2025 privind 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.105/2018 
pentru aprobarea Regulamentului privind cadrul, modalitatea de analiză 
și soluționare a cererilor de repartizare a locuințelor construite de 
Agenția Națională pentru Locuințe destinate închirierii tinerilor specialiști 
din sănătate, administrarea, exploatarea și închirierea acestora 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt intervenții, deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
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* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 9. Proiect de hotărâre nr.VIII/1894 din 23.01.2025 privind 
aprobarea utilizării parțiale în anul 2025 a excedentului bugetului local 
rezultat la încheierea exercițiului bugetar la 31 decembrie 2024 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt, deschidem procedura de vot, vă rog să votați stimați 

colegi. 
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/1973 din 23.01.2025 pentru 

modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.54/2018 privind stabilirea salariilor de bază aferente funcțiilor 
contractuale din cadrul Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistriţa-Năsăud, 
cu modificările și completările ulterioare 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt intervenții. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați, stimați colegi. 
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
11. Proiect de hotărâre nr.VIII/2141 din 27.01.2025 privind sumele 

estimate pe anul 2025 și estimările pe anii 2026-2028 provenite din sume 
defalcate din unele venituri ale bugetului de stat şi cote defalcate din 
impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale, repartizate în 
vederea elaborării și fundamentării proiectelor de buget de către unităţile 
administrativ-teritoriale din județul Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt intervenții. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați, stimați colegi. 
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
La Diverse, stimați colegi dacă sunt intervenții, vă rog. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
O întrebare către dumneavoastră.  



8 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă rog, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Când se preconizează să facem ședințele live, că mie îmi place mai mult live 

decât online?  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Când majoritatea colegilor din plenul consiliului județean vor hotărî că se vor 

face live... Din punct de vedere al terminării lucrărilor în palatul administrativ, cred 
că în următoarea lună vor fi finalizate. Deci, se face curățenie, acum se aranjează 
palatul administrativ, partea prefecturii. Voi supune atenției dumneavoastră, 
transformarea ședințelor și decizia în mod democratic, doamna consilier Calo, va 
aparține plenului consiliului județean. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Ok, mulțumesc.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Și eu mulțumesc. Alte intervenții, vă rog, dacă sunt? 
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Da, eu aș dori. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Așa, numai o secundă, că nu v-am auzit, numai puțin, domnul Scuturici și pe 

urmă domnul Rus Marin. Domnul Scuturici, vă rog. 
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Mulțumesc, domnule președinte. Vreau să aduc în discuție o problemă mai 

veche, pe care am mai discutat-o și în anii trecuți și în mandatul trecut. Este vorba 
despre o problemă foarte importantă a județului nostru. Este pentru dezvoltare, 
care este foarte importantă pentru dezvoltarea județului și implicit pentru oprirea 
migrării cetățenilor județului nostru. 

Este vorba despre înființarea unor parcuri industriale, cu siguranță vă amintiți 
despre acest subiect, în diferite zone din județul nostru. Știu că nu este ușor, dar 
cred că este imperios necesar acest lucru și cred că trebuie să parcurgem cât de 
urgent câteva etape, domnule președinte, pentru a realiza acest măreț proiect, dar 
care deja zic eu este în întârziere, și anume: 

1. în primul rând trebuie să identificăm rapid zonele în care vrem să facem 
aceste parcuri industriale; 

2. să avem discuții cu primarii. Eu sunt sigur că majoritatea dintre ei sunt de 
acord, pentru a avea niște parteneriate între noi și U.A.T- urile respective; 
  3. ținând cont că este o ședință înainte de bugetul județului, cred că ar trebui 
să ținem cont de lucrul acesta și să alocăm niște sume pentru acest proiect. 

 Deci, timpul este oarecum minim, să zic așa, suntem în întârziere, dar cred 
că este absolut necesar acest proiect, să-l demarăm măcar anul acesta să facem 
studiile necesare, dacă nu apucăm, măcar atât, iar de anul viitor să și realizăm 
aceste parcuri. Avem și alte exemple, alte județe, deci nu este un impediment.  

Dacă credeți, domnule președinte, că trebuie să pun și în scris, voi depune și 
în scris, dar vă rog să luați în considerare. Este un proiect pentru ridicarea nivelului 
vieții al tuturor cetățenilor județului nostru. Vă mulțumesc. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
O să-l rog pe domnul consilier Rus, să mă lase să vă răspund prima dată și 

pe urmă îl ascult pe dânsul. 
Da, am mai discutat despre aceste subiecte. Știm care a fost evoluția Parcului 

Industrial Bistrița Sud. Am avut mai multe discuții cu cei de la ADR și cu primarii de 
orașe, în mod special cu conducerea ADR Nord-Vest. 

Au aplicat pe apelul care s-a închis anul trecut, deci situația deja este tardivă 
acuma. Decizia a fost de a nu ne concura unii cu alții, să depună și consiliul 
județean solicitări de finanțare și primăriile. Au depus Becleanul și Bistrița două 
solicitări, ele sunt în evaluare avansată, de specializare inteligentă.  

Apelul a fost anul trecut pe acest subiect și sunt întru totul de acord cu 
dumneavoastră, că e nevoie de astfel de investiții pentru a putea crea alte 
oportunități oamenilor din județul nostru. Vă aduc la cunoștință că finanțarea este 
de 50%, contribuția UAT-ului de alți 50% și deci, noi n-am venit cu decizia de a 
concura primăriile și a depune, fiind limitat numărul de proiecte care sunt acordate 
unui județ. Deci, cam acesta este stadiul.  

Să sperăm că cele 2 parcuri de specializare inteligentă vor fi mai de succes 
decât Parcul Bistrița Sud, care după 16 ani, încă nu este utilizat la potențialul lui 
adevărat, deci din 2008, de fapt 19 ani, nu 16. 

 Dar, în concluzie, și eu sunt de acord cu dumneavoastră, că trebuie să 
folosim absolut orice oportunitate care poate crea soluții pentru oameni, pentru 
mediul de business, pentru tineri, să rămână în județ sau să-i aducem înapoi pe cei 
care sunt plecați. În schimb, Proiectul Cloud-ului regional, domnule Scuturici, este 
unul dintre proiectele care va face ceva în această zonă sau inclusiv Centrul de 
Adicție, care va fi depus în parteneriat cu Primăria Bistrița, cu finanțare din PNRR 
prin Ministerul Sănătății. Dar, sigur că oricare altă propunere, este binevenită și noi 
am luat act, colegii mei consemnează tot ce se discută în ședință și nu mai e nevoie 
să veniți și cu o adresă scrisă suplimentară. S-a consemnat. Domnul consilier Rus, 
vă rog. 

Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Mulțumesc! Doar o secundă, domnule președinte! Mulțumesc că sunteți de 

acord cu mine și cred că este, cum ați zis și dumneavoastră, bine pentru toți 
cetățenii județului, nu doar pentru noi. Dar, cred că este momentul și să înaintăm, 
să facem ceva demersuri, domnule președinte, să bugetăm, să avem discuții cu 
primarii și să identificăm zonele unde vrem să facem. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă rog. Am avut aceste discuții, domnule Scuturici. Domnul administrator 

public, care este în dreapta mea, a gestionat în permanență comunicarea ADR cu 
toți primarii județului Bistrița-Năsăud. N-aș ști să vă răspund acum, de ce doar 
Bistrița și Beclean au luat decizia de a depune. Nu știu, că au avut terenuri, că nu 
au avut terenuri, că era o oportunitate. Nu știu să răspund, sincer, la această 
întrebare de ce ceilalți nu au depus.  

Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Eu cred că sunt primării, U.A.T-uri, care ar fi dispuse să facă acest 

parteneriat, să pună la dispoziție terenuri și ar fi chiar fericite să... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Într-o următoare perioadă, putem să deschidem un astfel de subiect pentru 

următoarea etapă. Apelul de proiecte pe parcuri s-a închis anul trecut. 
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Gheorghe Scuturici: - consilier județean- 
Doar să nu fie tardiv și anul acesta domnule președinte.  
 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu, dar e închis pentru următorul exercițiu financiar apelul, domnul Scuturici.  
Gheorghe Scuturici:  - consilier județean - 
Dar facem noi, putem să începem din bani, din resurse proprii, de la guvern. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu zic că noi trebuie să găsim, domnul Scuturici, zecile de milioane de euro 

necesare cofinanțării modernizării DJ 151, zecile de milioane de euro cofinanțării 
Masterplanului de apă și canalizare, milioanele de euro de cofinanțare la investițiile 
din sănătate, milioanele de euro la alte proiecte care sunt. Și eu n-am nimic 
împotrivă, ca suplimentar, să facem și alte lucruri. Dar în momentul de față, 
Consiliul Județean Bistrița-Năsăud nu dispune de resursele necesare pentru a putea 
începe o astfel de investiție din fonduri proprii. 

Alte acte premergătoare, asociere, studiu de prefezabilitate sau de 
fezabilitate, da. Și o să-l rog pe domnul Vicepreședinte Cristian Cârlig, care 
coordonează din partea executivului toată partea tehnică și de investiții a consiliului 
județean, să aibă o discuție mai aprofundată cu dumneavoastră și să începem niște 
discuții și pe urmă, când avem o situație mai aproape de final, să o prezentăm 
colegilor noștri din plenul consiliului județean. 

Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
La asta mă și refeream, domnule președinte, măcar să începem un studiu de 

fezabilitate, o discuție cu primarii care sunt dispuși să ne pună în posesie teren și 
măcar facem ceva. Dacă se deschid apelurile, nu o să fim tardivi. O să fim, dacă 
stăm.  

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule Scuturici, sunt de acord cu dumneavoastră. N-am stat. Decizia 

noastră a fost de a nu concura U.A.T-urile care erau eligibile. Dar n-am nimic 
împotrivă ca pentru viitor, domnul vicepreședinte Cârlig e cu noi online în ședință, 
nu are nevoie de notificări scrise, sunt convins că a luat act de dialogul nostru, și să 
începeți demersurile. Prima dată discuții, vedem în ce zone, ce s-ar preta și care 
sunt posibilele oportunități de finanțare, ca să știm pe ce model trebuie făcute 
studiile și următorii pași. 

Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Mulțumesc. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule consilier Rus Marin, vă rog. 
Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Domnule președinte, intervin și eu legat de partea care va urma. Urmează în 

țară să se facă, este o strategie de descentralizare a rezidențiatului. Ca atare, aș fi 
vrut să vă propun, urmând ședința de buget, dacă găsim soluțiile pentru a face un 
studiu de fezabilitate pentru a construi în Bistrița, un cămin pentru rezidenți, fiindcă 
dezvoltarea la nivelul sănătății va fi necesară și în următoarea perioadă. Iar ca 
Bistrița să se poată încadra în circuitul acesta de învățământ postuniversitar, pe 
lângă baza materială care este creată la nivelul infrastructurii este necesară, pe 
lângă partea științifică și coordonare dată de specialiști și de o parte legată de 
cazarea lor.  



11 

Datorită faptului că nu am avea posibilitatea să-i cazăm în Bistrița, ei evită să 
vină, în afară de cei care sunt bistrițeni și ar mai vrea să facă câteva stagii. Dacă 
noi am găsi soluția de a face un asemenea cămin pentru rezidenți, sunt convins că 
am avea mult mai mulți rezidenți care ar face stagiile la Bistrița. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Bun, legat de acest punct, stăm cu mult mai bine decât celălalt. Anul trecut, 

la deschiderea anului universitar, am avut o discuție în această direcție cu domnul 
profesor Azamfirei, Rectorul Universității de Medicină și Farmacie din Târgu Mureș, 
și avem în vedere ca în proiectul pentru care am primit finanțare anul trecut, de 
construcție a campusului universitar în parteneriat cu Universitatea pe strada 
Toamnei, în fostele spații ale DGASPC, i-am cerut domnului rector, care a îmbrățișat 
această idee, să dea drumul la o analiză și la un studiu ca pe lângă proiectul 
campusului, care este finanțat cu fonduri europene, să putem derula în paralel și un 
astfel de proiect. Aici avem finanțări guvernamentale.  

Știți că se discută de niște proiecte pentru construcția de cămine studențești 
și aici suntem în linie dreaptă. Urmează ca în bugetul anului în curs domnul rector 
și universitatea să-și prindă un astfel de studiu și pe urmă, împreună cu 
universitatea, să facem demersurile necesare să găsim finanțare pentru un astfel 
de proiect. Partenerii noștri de la Mureș au fost încântați de propunerea care vine 
suprapusă și cu modernizarea și cu dotarea de ultimă generație a noii aripi a 
spitalului, modernizarea Secției de psihiatrie și modernizarea clădirii vechi. Au spus 
că e foarte binevenită această propunere pentru că ei își doresc ca inclusiv o parte 
importantă din studiile studenților de la medicină generală să vină spre Bistrița, pe 
lângă partea de rezidențiat și pe lângă partea, de acum, de învățământ pentru 
asistență medicală generală, asistenți de farmacie și tehnică dentară. Și pentru 
asta, că asta ține de învățământ și de cealaltă parte, îl rog pe domnul 
vicepreședinte Dan Tamaș să își noteze acest subiect și să abordăm din nou 
conducerea Universității din Mureș, să mai insistăm cu demararea unui astfel de 
studiu, a unui astfel de proiect pentru construcția unor cămine care să fie folosite și 
de studenții care vor studia în campus, dar inclusiv de rezidenți. Deci, pe domnul 
Tamaș cu căminul, domnul Cârlig cu parcurile industriale. 

Vă rog, domnule doctor. 
Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Și aș mai face o singură remarcă. Nu putem noi să intervenim foarte mult ca 

și consiliu județean în ceea ce voi spune acum, dar v-aș ruga și pe dumneavoastră 
personal, cât și alți factori de decizie, să facem niște diligențe la nivelul Guvernului 
sau mai bine zis la Ministerul Transportului, deoarece este în derulare, să zicem 
așa, deja în licitație, calea ferată Apahida-Ilva Mică, care e o cale ferată de mare 
viteză, și vroiam dacă găsim soluțiile, diligențele, să ne putem și noi cumva, într-o 
anexă sau în ceva, să ne asociem pe tronsonul Bistrița-Beclean, care ar deschide 
drumul spre acest transport de viteză pe calea ferată Bistrița-Cluj, care ne-ar aduce 
mai aproape de Cluj-Napoca. S-ar dezvolta orașul, fiindcă cunosc o multitudine de 
persoane care spun dacă aș ajunge într-o oră în Cluj cu trenul, m-aș muta la 
Bistrița sau ar face naveta mulți pe zona aceasta și ar fi o aripă de dezvoltare a 
municipiului foarte bună.  
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sunt întru-totul de acord cu dumneavoastră și ar fi cu mult mai comod pentru 

foarte mulți oameni care lucrează pe laptop, la distanță, cu mult mai sigură 
deplasarea până la Cluj.   

Rugămintea la dumneavoastră este următoarea: o să o rog pe colega mea, 
pe Oana, să faciliteze o întâlnire între dumneavoastră și domnul deputat Suciu, 
Vicepreședintele Camerei Deputaților, să discutați un pic. Nu știu dacă reușim 
mâine, dar insistăm pentru mâine că pe urmă începe activitatea parlamentară de 
săptămâna viitoare, și să abordăm Ministerul Transporturilor să vedem ce au în 
vedere cu partea asta.  

Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Mulțumesc.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, o să vă caute Oana. O să o rog să vorbească cu domnul deputat Suciu, 

vă caută și pe dumneavoastră și să stabilească o întâlnire.  
Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Mulțumesc, mulțumesc! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă sunt alte intervenții, vă rog. 
Aurelia-Mariana Dan:- consilier județean - 
Da, foarte pe scurt, domnule președinte, dacă îmi permiteți. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă rog, doamnă consilier Dan. 
Aurelia-Mariana Dan: - consilier județean - 
Că tot ați amintit de posibile investiții, aș dori să vă întreb dacă credeți că 

este oportun să luăm și noi în calcul ideea unui campus pentru învățământul 
profesional sau liceal în regim dual, cum au început cei din Bihor? 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu vă mărturisesc că nu sunt foarte pregătit pe acest subiect, dar orice tip de 

investiție este binevenită, așa că de data asta în dreapta mea e domnul 
administrator public care gestionează relația proiectelor de investiții și relația cu 
Agenția de Dezvoltare Nord-Vest și o să vă rog când ajungeți în Bistrița, doamna 
consilier Dan, să ajungeți până la domnul administrator să discutați un pic, să-l 
chemăm și pe domnul inspector general și eu susțin cu toată inima un astfel de 
proiect. 

Aurelia-Mariana Dan: - consilier județean - 
Eu sunt în Bistrița oricând este nevoie, pot să vin. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Am rugămintea, domnule administrator, când se termină ședința, să scrieți 

un mesaj să schimbați două vorbe împreună, pe urmă să-i abordăm pe cei de la 
ADR și să vedem ce putem face. Și sigur că discuția trebuie să fie tripartită și cu 
inspectorul general care cred că trebuie să fie implicat.  

Aurelia-Mariana Dan: - consilier județean - 
Vă mulțumesc mult. Da, absolut, cu siguranță. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Atunci rugămintea este să vă întâlniți, să vorbiți și vedem ce e de făcut.  
Aurelia-Mariana Dan:- consilier județean - 
Bine. Mulțumesc mult. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă nu sunt alte intervenții, vă doresc o după-masă plăcută și un an nou cât 

mai bun. 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1455) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

     PREŞEDINTE,          SECRETARUL GENERAL AL JUDEŢULUI, 
EMIL RADU MOLDOVAN  ALEXANDRINA-CRINA BORȘ 
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